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Poljoprivredni fakultet u Novom Sadu, proslavio je juče vredan jubilej, 57 godina postojanja, na
Dan Sv. Arhangela, fakultetske slave. I ovom prilikom, okupili su se brojni gosti i saradnici, koji
trasiraju puteve razvoja nauke, obrazovanja, ljudi koji kreiraju politiku razvoja zemlje.      Juče su
sumirani rezultati jednogodišnjeg rada, slavilo se, ali i razmiošljalo o budućnosti. Poljoprivredni
fakultet u Novom Sadu očekuje da sledeće godine bude još uspešniji, s obzirom na već
naznačene znake razvoja poljoprivrede u Srbiji i u Vojvodini. Takođe, očekuje se još veći uspeh
u radu sa studentima, na čega je nastavnički kadar naročito ponosan, s obzirom da ova
visokoškolska ustanova ima zaokružen proces rada i odobrene nove projekte i ugovore. 
Među uvaženim gostima, svečanosti su prisustvovali ministar za poljoprivredu Republike Srbije
Dušan Petrović, pomoćnik republičkog ministra za prosvetu i nauku prof. dr Slobodan Jauković,
rektor Univerziteta u Novom Sadu prof. dr Milorad Vesković, prorektor za finansije Univerziteta
prof. dr Radovan Pejanović, predstavnik Sekretarijata za obrazovanje AP Vojvodine prof. dr.
Zoltan Jegeš i prof.dr Branko Vidicki, ispred Sekretarijata za nauku i tehnološki razvoj AP
Vojvodine.dr. Janko Veselinović, Fakulteta tehničkih nauka prof. dr  Janko Hodolič , prodekan
za nastavu PMF-a prof.dr. Slobodanka Pajević, prodekan za nastavu Medicinskog fakulteta
prof. dr. Jovan Popović, direktor Poljoprivrednog instituta Banja Luka, Republika Srpska prof. dr
Mihajlo Marković, direktorka Srednje poljoprivredne škole sa Domom učenika u Futogu,
gospođica Željka Miličić, direktor Novosadskog sajma Goran Vasić, Instituta za ratarstvo i
povrtarstvo u Novom Sadu dr Gojko Mladenović i dr Ana Marjanović-Jeromela.  
Obraćajući se prisutnima, ministar Dušan Petrović je izrazio zadovoljstvo i čast da ispred Vlade
Republike Srbije ima priliku da čestita godišnjicu Poljoprivrednom fakultetu u Novom Sadu,
godišnjicu koja se obeležava, kako je rekao, možda od ne tako davne, ali poprilično udaljene
1954. godine, kada je osnivanjem Poljoprivrednog fakulteta u Novom Sadu, ustvari, utemeljen
Novosadski univerzitet,  i na jedan institucionalan način poljoprivredna nauka utemeljujena u
ceo naučno-istraživački korpus, ovde u Vojvodini. 
-Danas je Poljoprivredni fakultet u Novom Sadu eminentna i snažna naučna institucija u našoj
zemlji i želim i ovom prilikom da se zajedno sa vama podsetim da je iz ove kuće izašlo 8.150
diplomiranih i više od 1.000 inženjera poljoprivrede, da je ovde najviše naučno znanje steklo
628 doktora poljoprivrednih nauka, mnogo onih koji su magistrirali, završili master studije i to je
jedan intelektualni kapital koji je dragocen za Srbiju, bez koga mi ne možemo u poljoprivredi, a i
u nauci, da postanemo zemlja kakva želimo da budemo, i kakva, ako ćemo da budemo iskreni, i
moramo da postanemo. Imamo velike i značajne prilike. Mislim da Srbija, kada je poljoprivreda
u pitanju, liči podosta na neke arapske zemlje pre nego što su počele da eksloatišu naftu. Mi
imamo veliki broj ljudi koji se bave poljoprivredom, skoro dva miliona građana na ovaj ili onaj
način se bavi ovom delatnošću. Polovina od njih to ima kao isključivu vrstu delatnosti kojom se
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bavi da bi sebi obezbedili uslove za život, skoro 800 hiljada porodica se u Srbiji bavi
poljoprivredom i imamo jedan nacionalni zadatak da poljoprivreda bude delatnost sa kojom će
ljudi moći dobro da žive, dobro da zarađuju, a od čega će nacionalna ekonomija da ima
ogromnu korist. Mi smo prošle godine, zaradili kao nacija od poljoprivrede 4 milijarde evra.
Holandija, koja je površinom nešto veća od Vojvodine, ali ne mnogo, imala je izvoz  od 62.
milijarde dolara. Mi ne moramo za nekoliko godina da budemo Holandija, ali moramo da
budemo mnogo snažniji i mnogo bolji. Toga nema bez ulaska u realan život svih ljudi koji o
poljoprivrdi znaju mnogo. Našim paorima i seljacima, farmerima i poljoprivrednim
proizvođačima, kako god da ih nazovete, je preko potrebno da imaju znanje i veštine u rukama,
da imaju dobre informacije. Zbog toga su Ministarstvo poljoprivrede i Vlada Republike Srbije
napravili jedan program, od ljudi koji su završili poljoprivredni fakultet i koji nemaju priliku da
rade jedino ako to ne žele. Svako ko je završio ovaj fakultet i fakultet u Zemun polju ima priliku
da radi i svako ko ga bude završio svakog narednog dana imaće tu priliku, sa Vladom će moći
da napravi aranžman i da uđe u ono za šta se školovao. Poljoprivredom ne može niko da se
bavi na Vračaru, ili ovde u Novom Sadu, kod Srpskog narodnog pozorišta, nego na poljima i to
ne samo u Bačkoj, Banatu i Sremu, nego i u Sjenici, Crnoj Travi, Babušnici, jer je to sve naša
zemlja i mi ćemo pomoći ljudima u celoj našoj zemlji  da od poljoprivrede mogu dobro da žive.
To nije moguće bez onih koji su ovaldali znanjem  i veštinama, stekli utemeljena znanja u
poljoprivredi. Naša je dužnost, Vlade s jedne strane, a pre svega poljoprivrdnih stručnjaka, da ta
znanja prenesu ljudima i ako hoćete, na kraju, da na pravi način gradite svoje karijere, jer je to
normalno i prirodno, da radeći ono što znate i za šta ste se školovali dođete i sami u priliku da
dobro živite. Do bogate Srbije, možemo da dođemo samo ako mnogo radimo i to ako radimo
ono što dobro znamo. Tada možemo, u jednoj legitimnoj borbi, da pobedimo, verujem, koga
god hoćemo, da obezbedimo sebi i svojim porodicama dobar život, a dobar deo tog dobrog
života mora da potekne od dobre poljoprivrede. Želim da iduće godine svi zajedno već vidimo
nekoliko koraka koje smo u ovom pravcu učinili-izjavio je gospodin Dušan Petrović. 
U ime Ministarstva za nauku i prosvetu Republike Srbije, godišnjicu jednom slavnom fakultetu
kakav je Poljoprivredni, čestitao je pomoćnik republičkog ministra za prosvetu i nauke prof. dr
Slobodan Jauković.
–Fakultet je slavan zato što se može smatrati nukleosom Novosadskog univerziteta, po tome
što je proizveo toliki broj stručnjaka, napravio veliki broj projekata i dalje najitenzivnije učestvuje
u razvoju naše poljoprivrede. Međutim, ime je uvek važno. U imenu je po pravilu uvek zadržana
neka prvobitna snaga imenovanja. Poljoprivredni fakultet se negde zove agronomski,
agrokulturni itd. Agros je uvek neki prefiks koji govori da se radi o polju. Agrokultura - kultura
znači biljka. To znači da se na jednom polju, na kome nije bilo ništa, pojavljuje se biljka. Otuda
ogromna sličnost sa umetnošću. I slikar na belom platnu nema ništa i odjednom se pojavi lik.
Poljoprivreda je umetnost. Ali sa druge strane, pogledajte, ona čuva jedan od najtemeljnijih
grčkih pojmova physis, koji znači izrastanje, nicanje, rast. To je nešto što je najteže. Otuda
slava ovog fakulteta. Na nečemu što nije bilo ništa, nekako se pojavilo nešto.  I to se zove
kultura da bi se razlikovalo od korova. Kao što čovek hoće da se kultiviše da bi bio kulturan, da
ne bi bio korov. I tako to doseže čoveštvo, tj. humanitet. Tako i Poljoprivredni fakultet čuva te
najdelikatnije momente ljudske egzistencije da se iz ničega pojavi nešto i da se to gaji, obrađuje
i da raste-naglasio je gospodin Slobodan Jauković.
Rektor Univerziteta u Novom Sadu prof. dr Milorad Vesković, govorio je više o onom što nas
čeka u budućnosti. 
-Poljoprivredni fakultet je osnovan da bude stub visokog obrazovanja i naučno istraživačkog
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rada unutar Unuverziteta u Novom Sadu. Međutim, mi unutar ovog fakulteta imamo još jednu
specifičnu obavezu da svoje znanje primenimo u praksi, da budemo socijalno odgovorna
ustanova, ali isto tako da prihvatimo ključne poruke koje nam šalju u ovom trenutku iz Evrope, a
to je da budemo, između ostalog, i inovativni. Kada govorimo o inovacijama, to ne znači samo
napraviti novi elektromotor ili sortu. Inovativnost znači posmatrati stvari na drugačiji način, iz
drugačijeg ugla, iz tog specifičnog posmatranja mora da proistekne neki novi kvalitet.
Poljoprivredni fakultet je sposoban da se u budućnosti upravo tako ponaša. On ima posebnu
odgovornost da i u budućnosti bude nosilac povezivanja unutar našeg Unverziteta, ali i mnogo
šire. On ne može i ne sme da se bavi samo svojim užim disciplinama, već i da bude spona i
prema Tehnološkom fakultetu i prema Institutu za prehrambene tehnologije, i prema PMF i
prema FTN, i prema svim ostalim značajnim fakultetima unutar našeg Unuverziteta. Isto tako
mora da bude spona i veza prema odgovarajućim institutima koje se u Novom Sadu  Vojvodini,
Srbiji, bave sličnom problematikom. Pri tom, kada govorimo o zadatku Poljoprivrednog fakulteta,
ni jednog trenutka ne smemo da vidimo samo na hranu. Ona je samo jedan od aspekata kojom
se bavi poljoprivreda. Moramo da razgovaramo i o drugim temama, o energiji, o novim
materijalima, novim tehnologijama i o primeni novih tehnologija u različitim sektorima. Siguran
sam da će Poljoprivredni fakultet, kao deo Univerziteta u Novom Sadu, kao deo integracije
naučno-istraživačkog prostora u našoj zemlji, podunavskom agro-regionu, Evropi i svetu, taj
svoj zadatak ispuniti na takav način da će hrabro i mudro voditi svoju politiku u budućnosti.
Čestitam na onome što ste uradili, ali pred nama stoji još veliki zadatak-izjavio je gospodin
Milorad Vesković.
Dekan Poljoprivrednog fakulteta u Novom Sadu i čovek koji je izuzetno mnogo doprineo da ova
visokoškolska institucija ima tako veliki ugled, prof. dr Milan Krajinović, u celovitom izlaganju,
informisao je prisutne o radu i rezultatima u protekloj godini, u kojoj je urađeno zaista mnogo na
svim poljima, i što je najvažnije, ostvareni su dobri poslovni rezultati. On je izrazio očekivanje i
da će država nastaviti sa trendom ulaganja u nauku, da će ljudi koji završe fakultet naći
zaposlenje, kako bi se pomoglo u razvoju poljoprivrede, koja je naša najjača privredna grana i
uzdanica od koje država Srbija praktično živi poslednjih 20 godina. Profesor Krajinović je
naglasio da će nastavnici i studenti i u narednoj godini imati prilike da učestvu u brojnim
domaćim i inostranim projektima, kao i da će se sve to događati u renoviranim ili poptuno novim
objektima i sa najnovijom tehnologijom, što će Fakultetu omogućiti dalji napredak u radu i
praćenju savremene poljoprivredne nauke.
Na kraju, dodeljena su brojna priznanja najboljim naučnim radnicima i studentima za postignute
rezultate u školovanju.

Više slika sa proslave jubileja Poljoprivrednog fakulteta, možete videti  o v d e.
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